
Mežiška dolina 
Orna pri Prevaljah. V ponedeljek, 18. novem

bra, sta se poročila trgovski poslovodja g. Julij 
Naglic in lastnica gostilne Resar gdčna Vilma 
Cernic. Kot vnet pevec je g. Naglic s svojim 
prvim tenorjem mnogo pripomogel k temu, da 
stoji naš pevski cerkveni zbor na tako lepi višini. 
Tudi sedanja gospa Vilma se pridno udejstvuje 
pri cerkvenem zboru, poleg tega je pa še vneta 
prosvetna delavka, dobra igralka in predsednica 
Dekliškega krožka. Mlademu paru želimo v no
vem stanu obilo sreče in božjega blagoslova! — 
Prosvetno društvo, Fantovski odsek in Dekliški 
(krožek se vneto pripravljajo na dan veselja 
otrok, posebno še revnih, na miklavževanje. Ka
kor vsako leto, tako bomo tudi letos s skromni
mi in prepotrebnimi darili obdarovali vso revno 
deco, če so organizirani v naših društvih ali ne; 
merilo bo — potreba. Zato prosimo vse socialno 
čuteče črnjane, vseh stanov in naziranj, da v 
prihodnjih dneh, ko se bodo pri njih oglasili na
biralci ali nabiralke s polo, žigosano od Prosvet
nega, društva, velikodušno podpro našo nabiral
no akcijo! Kar daš, daj z dobro voljo in vedi, da 
si s tem nabiraš zakladov, ki jih molj ne požre in 
rja ne razje! — Zadnje dni pred nedeljo, 17. no
vembra, smo imeli v črni in menda v vsej Meži
ški dolini nenavadno hud in silovit vihar. Malo
številne strehe v črni so ostale popolnoma ne
poškodovane. Dvigalo in trgalo jih je kakor dež
niki;! Škoda je precejšnja. Tudi precej klobukov 
se je zazibalo po deroči Meži proti žerjavu in 
MeMci... 

Mursko polje 
Ljutomer. Sestanek Prosvetnega društva v ne

deljo, 17. novembra, je krasno uspel. Udeležba je 
bila obilna. Predavatelj g. prof. Jan Šedivy nas je 
povodel na Češko. V jedrnatih besedah nam je 
orisal življenje bratov Čehov, njih vero in navade. 
Težka je usoda malega češkega naroda in narod 
sam je spoznal, da se mora v svoji nesreči vrniti 
nazsij k Bogu, k sv. Vaclavu, svojemu narodnemu 
svetniku. — V nedeljo, 24. novembra, pa se je 
vršil misterij »Mrtvaški ples«. Igralci so svoje 
vloge rešili zelo zadovoljivo. Krasno uspelo du
hovno igro bomo ponovili v nedeljo, 1. decembra, 
ob štirih. Vabljeni! — Ker je 1. december državni 
praznik, bodo istega praznovala tudi naša kato
liška društva. Po sv. maši ob 8 bo v Katoliškem 
domu proslava, združena s kratko akademijo. 
Vsi ste vabljeni! Vstop brezplačen. — V nedeljo, 
8. d«cembra, bo miklavževanje. — Fantovski od
sek ima vsak torek v mali dvorani Katoliškega 
doma ob 19 sestanek. Ker se na sestankih obrav
nava snov. ki je koristna in zelo zanimiva, se va
bijo katoliško misleči možje in fantje, da se se
stankov udeležujejo, kajti nikomur, ki se bo se

D o p i s i 
Stanka udeležil, ne bo žal za ta časi Dobrodošli! 
— Z delom po poljih smo končali, sicer malo 
pozno, pa nič za to. 

Staranova vas na Murskem polju. Dolga leta 
povojne dobe gledamo Muropoljci s hrepenenjem, 
obenem pa tudi z zavistjo kraje po Sloveniji, ka
terim je možno, da si lahko privoščijo sodobno 
električno razsvetljavo; občudujemo njih vztraj
nost in požrtvovalnost, da so dosegli to razsvet
ljavo, obenem pa pogonsko silo za najnujnejše 
stroje v svojem kmečkem gospodarstvu. Pred le
tom, ko je elektrarna Fala zgradila preko Mur
skega polja in skozi naše vasi svoj daljnovod v 
Slatino Radence in dalje proti Gornji Radgoni, 
smo se vzdramill tudi mi vaščanl iz Starenove 
vasi, Iljaševec, Bunčan, Bučecovec in iz Vučje 
vasi ter ustanovili elektriško zadrugo, z name
nom, da si zgradimo skupni transformator in 
omrežje za vse omenjene vasi. Srečno smo spra
vili hišico pod streho tik pred naraščajočo dra
ginjo. To in razmere zadnjega leta so nas oplazi
le, da je delo za elektrifikacijo skorajda zaspalo. 
Vendar odbor zadruge in članstvo nI obupalo, ker 
se zaveda, da s čakanjem ne pridemo nikamor. 
Radi visoke cene bakra in ostalega materiala je 
morala zadruga pristopiti k postopnemu delu in 
tako smo začeli pred tedni s Staronovo vasjo. 
Delo in napeljava v tej vasi bo za božič gotova 
in tako bomo praznike praznovali ob svitu elek
trične luči. Kako velika je želja naših Muropolj
cev po elektrifikaciji njih vasi, priča najlepše 
prav ta vas, ki je imela v začetku le 17 članov. 
Zadnje dneve, ko se izvršuje po hišah instalacija, 
pa jih je pristopilo še osem. člani pridno vozijo 
drogove in vsak hoče doprinesti svoj delež k čim 
hitrejši izvršitvi. Tudi ostale vasi ne bodo dolgo 
čakale. Njih želje niso nič manjše kot naše In 
upamo, da nam bo naša banska uprava priskočila 
na pomoč in nas podprla v našem delu in strem
ljenju, kot podpira in skrbi za druge kraje. Pre
pričani smo, da bo naši želji ustreženo, da bo 
tudi Mursko polje enkrat prišteto med elektri
ficirane kraje. 

Vučja vas. Naš kraj stopa zadnja leta v vrsto 
onih krajev sirom Slovenije, kjer so ljudje spre
videli, da je za naše kmečke fante poleg dobre 
ljudske šole in njene izobrazbe, ki jo nudi ta šo
la, potrebno še mnogo več. To je, usposobiti naše 
fante v pristne kmečke fante z globoko ljubeznijo 
do kmečke zemlje, do kmečkega dela in z ver
nim spoštovanjem do kmečkega stanu, in jim nu
diti čim boljšo strokovno usposobljenost ter željo 

po napredku. Sedaj, ko narava umira in pojema 
kmečko poljsko delo, so namreč zopet začeli na 
naši šoli pouk v kmečko nadaljevalni šoli, katero 
obiskuje 25 fantov domačega šolskega okoliša. 
Ponosni smo, da se je v to prostovoljno šolo pri
glasilo tako lepo število fantov, kar je dokaz, da 
se starši in njihovi sinovi zavedajo, da stopamo v 
čas, ko bo treba vztrajnega in načrtnega dela, 
polnega ljubezni v našem kmetijskem gospodar
stvu, če bomo hoteli slediti drugim naprednejšim 
kmetijskim državam. Vodstvo te šole razume tež
nje in življenje nas kmetovalcev in prepričani 
smo, da bo vzgojilo te fante v dobre, verne kme
tovalce in občane. 

Slovenske gorice 
Sv. Andraž v Slov. goricah. Poročil se je naš 

vrli prosvetni delavec, predsednik Fantovskega 
odseka Maks Papot z družbenko Geriko Pignar
jevo. Težka vrzel bo nastopila pri našem delu, 
saj je Maks doslej posvečal vse moči našim dru
štvom. Na novi poti mu želimo, da bi bil prav 
tako, kot doslej fantom, vzor možem naše fare! 

Sv. Rupert v Slov. goricah. Prosvetno društvo 
bo obhajalo 50 letnico obstoja dne 1. decembra. 
Na tej proslavi bodo sodelovali: Prosvetno dru
štvo, Fantovski odsek in Dekliški krožek. Na spo
redu so: dva govora, pevska točka, kot zaključek 
pa Meškova drama »Pri Hrastovih«. Proslava se 
bo začela točno ob 15. Vabimo vse prijatelje iz 
domače in sosednih župnij, da se proslave v obil
nem številu udeleže. Spored je pester ter ne bo 
nikomur žal, če bo prišel. Na svidenje! 

Dravsko polje 
Sv. Lovrenc na Dravskem polju. Zbirko za novo 

bogoslovje so letos izvedli naši vrli možaki. Ker 
so nabrali 1672 din, torej na osebo skoro 1 din, 
jih bomo še zanaprej naprosili za to lepo delo. —• 
V Lukežev jarem (sveti zakon) sta se to nedeljo 
podala dva zgornjepleterska para: Maks Dreven
šek in Trezika Dolenc ter Franc Pernat in Marija 
Medved. Isti dan se je naveličal samskega stanu 
Lovrenčan Andrej Planjšek, ki si je vzel za ženo 
Katico Koren s Hajdine. Vsem želimo, da bi jim 
bilo lepo! — Predavanje g. Petančiča o sanjah in 
strahovih Je prišlo poslušat izredno veliko ljudi. 
Nikomur ni bilo žal, ko je pa vsak zvedel toliko 
zanimivega in poučnega. — V nedeljo, 1. decem
bra, po večernicah bo v dvorani »Proslava zedi
njenja« s petjem, deklamacijami, govorom, sim
boličnimi nastopi ter z igro »Jugoslavija leta 1918. 
do 1940.«, ki jo igrajo sami fantje. Vabimo vse, 
zlasti čuvarje domovine — moške! Vstopnina je 
prostovoljna. — Tudi se že veselo pripravljamo 
ha Miklavžev večer, ko bodo pridni dobili darila, 
poredni pa prejeli pozdrave od parkljev . . . 

Slovenska Krajina 
Murska Sobota. Z 19. novembrom je na progi 

Murska SobotaLjutomer zopet začel obratovati 
potniški vlak št. 8729, ki odhaja iz Sobote ob 
10.22 in pride v Ljutomer ob 11, ter št. 8720 z 
odhodom iz Ljutomera ob 11.02 in prihodom v 
Soboto ob 11.39. S tem je upoštevana želja onih 
staršev, katerih otroci se radi slabih gmotnih 



sredstev morajo voziti v gimnazijo z vlakom. — 
Odkar imamo popolno gimnazijo, je dotok ženske
ga naraščaja mnogo večji, zato je nujno potrebno, 
da ta srednješolska dekleta dobijo dekliški zavod, 
kjer bodo imela primerno oskrbo in vzgojo. O tem 
so že sklepali na seji občinskega odbora ter so 
stvar v načelu že sprejeli. Posojilo za zgradbo bi 
najela občina, ki bi do popolnega izplačila ostala 
lastnica ter za ta čas dobivala najemnino. — Dne 
16. novembra je bilo več naših ulic z neslovenski
mi imeni preimenovanih, 23 ulic pa je dobilo nova 
imena — imena slavnih mož. 

sirom Prekmurja. Na ljubljanskem vseučilišču 
so te dni položili izpite za profesorje: Štefan Ko
lenko iz črensovcev, Štefan Cuj iz Polane in Er
nest Kričan. čestitamo! — Nedavno so položili 
strokovni izpit za učitelje kmečkonadaljevalne 
šole: Ivan Bajlec z Moravcev, Karel Barbarič iz 
Domanjšovcev in Jože Bezjak iz Odrancev. česti
tamo! 

Mali Dolenci. Pred nekaj dnevi se je v stano
vanje posestnika Franca Kovača splazil neki dol
goprstnež. Sreča mu ni bila naklonjena, ker je 
zaslišala šum služkinja ter obvestila o tem gospo
darja, ki je šel ugotovit, kaj se v stanovanju do
gaja. Ko je stopil v sobo, ga je vlomilec zagrabil 
za vrat, ga vrgel po tleh in nato pobegnil. Ven
dar pa je bil od domačih spoznan in bo za dejanje 
dajal odgovor pred sodiščem. 

Hotiza. Pred dnevi so neznani dolgoprstneži iz 
zaklenjenega kurnika odnesli Kolmanovim osem 
lepih kokoši. Ker so take tatvine vedno pogostej
še, bi prosili, da tem nepridipravom posvečajo 
večjo pozornost. Kradejo tudi koruzo iz kukorič
njakov. 

Kobilje. V nedeljo, 17. novembra, smo imeli pro
ščenje sv. Martina, ki smo ga obhajali nadvse slo
vesno. S tem v zvezi nam je g. dekan Jerič blago
slovil nov Marijin oltar, ki ga je naredil znani 
mojster Franc Zamuda iz Križevcev. 

SloveniebisdrSški okraj 
črešnjevec pri Slov. Bistrici. Prosvetno društvo 

priredi v nedeljo, 1. decembra, po večernicah v 
Slomšekovem domu igro »župnik iz cvetočega vi
nograda«, drama v treh dejanjih. Pridite od blizu 
in daleč! 

Raze. Tudi mi stopamo na plan s sadovi štiri
letnega notranjega dela. Sporočiti moramo, da 
gradimo nov oder v prenovljeni dvorani v gradu. 
Takoj, ko smo dobili od Pokojninskega zavoda 
dovoljenje, da podremo steno, smo zavihali roka
ve in .pridno dejali. Mizarska dela, ki so že sko
ra1 dogotovljena, ima g. Petrovič. Sedaj se izvr
šujejo še slikarska dela. Slika g. Fras te Slivnice. 
Približno čez 14 dni bo oder gotov in takrat bo
mo pokazali na njem krasno dramo »V temoti« 
Id je času kakor tudi kraju zelo primerna. Takrat 
vsem skupaj: na veselo svidenje! 

Konj iški okraj 
Zreč«. Naši gozdovi so večinoma posekani, kjer 

je pa še kaj lesa, stane spravljanje toliko, kot je 
vrednost lesa. Glavni predmet pri nas je živino
reja, živina pa še vedno nima take cene, da bi se 
delo pri živini in krma izplačala. Vse pa, kar 
potrebujemo, naj bo blago ali živež, pa moramo 
plačati 100—200% dražje kot je bilo prej. Le tisti, 
ki so zadolženi, malo laže izvršujejo svoje obvez
nosti, seveda, če imajo kaj na prodaj. 

Šaleška dolina 
Skale. Tudi pri nas bo pokazala naša katoliška 

mladina, kako je narodno zavedna in kaj jI je 
domovina. Fantovski odsek in Dekliški krožek bo
sta priredila za praznik zedinjenja, 1. decembra, 
ob 15 v društvenem domu slavnostno akademijo s 
pestrim sporedom. Na akademijo vabimo vse pri
jatelje naše mladine! 

Laiki okraj 
Laško. Na državni praznik, 1. decembra, pri

redita Fantovski odsek in Dekliški krožek v nad
žurmi dvorani ob 15 slavnostno akademijo. Vabi
mo vse naše ljudi, da se je udeležijo, da s tem 
hKupno manifestiramo našo ljubezen do sloven
skega naroda in skupne države. Bog živi! 

Laško. Celjska »Nova doba« prinaša zadnje 
Čase iz Laškega in sosednjih krajev obširne novi

ce in dopise. Popolnoma prav, samo nekateri do
pisi, posebno tieti, ki se tičejo kmečkih vprašanj, 
so precej nestrokovnjaški. V poročilu o Martino
vem sejmu poroča, koliko se je kupilo za izvoz in 
izreka bojazen, da bo v okraju živine zmanjkalo. 
Resnica je, da se v Laškem nalaga veliko goveje 
živine na vagone, ker tukaj stanuje trgovec, ki 
kupuje in naklada živino. Ta živina se ni zredila 
vsa v laškem okraju, ampak tudi v sosednjih 
okrajih. Tudi na sejm pride živina iz drugih kra
jev. Ugotoviti moramo, da kmetje pač najlaže v 
jeseni izpitamo živino, ko je največ primerne 
krme na razpolago. Pitane živine bolj primanjku
je spomladi kot jeseni. Bolj kočljivo in težavno je 
vprašanje z moko, katero moramo uvažati. Tudi 
preložitev banovinske ceste JurklošterLaško v 
odseku PovršjeStopca dopisniku »Nove dobe« ni 
povolji. Enkrat pravi, da je ta cesta malo po
membna, drugič pa, da bi se preložitev morala 
izvesti čez TevčeLeskovco na Sv. Lenart, čez 
Tevče že itak vodi subvencionirana cesta na Sv. 
Rupert, katero laški okrajni cestni odbor stalno 
izboljšuje. Da je še cesta bolj slaba, je vzrok, ker 
jo je prejšnji cestni odbor od leta 1931. do 1935. 
preveč zanemaril. Tudi bi preložitev čez Tevče in 
Leskovco bila veliko dražja, ker bi bila preložena 
?ela cestna proga, medtem kc bo sedanja prelo
žitev krajša, ker se na največjem klancu nad vas
io Stopca v škradniku cesta preloži po ovinkih, 
kateri križajo staro cesto. V primeru, da bi cesto 
oreložili na Tevče. bi bile vasi Stopce, Gora, Selo, 
Lažiše bolj oddaljene od banovinske ceste, med
lem ko bi bliže ceste prišla samo vas Leskovca. 
To so bili zadostni razlogi, da se je cestni odbor 
odločil za preložitev, kakor jo sedaj izvršuje. Go
tovo pa je, da se pri cestnih zgradbah ne more 
cestna uprava ozirati na želio vsakega posamez
nika, ampak morajo imeti prednost splošne 
koristi. 

Sv. Rupert nad Laškim. V nedeljo, 1. decembra, 
priredi Prosvetno društvo v šolski dvorani po 
drugi sv. maši, to je ob 11, krasno gledališke igro 
»Mrtvaški ples«, duhovna igra v desetih slikah, ki 
bo nazorno pokazala vsem, mladim in starim, 
bogatim in revnim, kako smrt nikomur ne priza
naša, da vse pobira, nič ne izbira. Obiščite nas, 
nikomur ne bo žal! 

Kazni kraji 
Suš. Djurdjevae. Tukajšnji delavci velikega les

nega podjetja »Našička«, med katerimi je tudi 
mnogo Slovencev, so imeli zborovanje, na kate
rem so radi draginje zahtevali povišanje plač. 
Uspeh zborovanja, na katerem je bilo vseh 1700 
delavcev tega podjetja, je bil, da se jim je plača 
zvišala za 50%. Delavci smo edaj zadovoljni. 
Delavci imamo tu svoj velik dom, v katerem se 
izobražujemo in poučujemo. V domu je kino, či
talnica, dvorana za večja zborovanja, soba za se
stanke pa tudi spalnice za popotnike. Vsi smo or
ganizirani v Hrvatskem radničkem savezu. Delni
ška družba »Našička« ima tu veliko žago, tovar
no za parkete, tovarno za pohištvo, tovarno za 
sode, posebno žago za žaganje drv itd. Je to 
ogromno podjetje. 


